EGNOS-Improved Landing Safety

EGNOS in Aviation 
LPV-200 lands in Europe
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Since its certification for civil aviation in 2011, EGNOS, the European Geostationary Navigation Overlay Service, has gone from strength to strength.

EGNOS is a Satellite Based Augmentation System that improves GNSS positioning using four satellites and a network of more than 39 reference stations in 24 countries, providing much greater accuracy than achieved through GPS alone.

Recently EGNOS added a new service: LPV-200.

Pilots rely on instruments for most of their approach. However, in the final stages of the landing procedure they have to decide whether it is safe to land based on what they can see. The additional accuracy of the EGNOS LPV-200 service lowers the altitude at which the pilot has to make that decision to only 200 feet above the runway. 
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Interview : Trevor Pegrum - Garmin 
The decision height is important because that allows more accessibility to airports in poorer weather conditions, so essentially the lower the decision height the better access that airport is going to have in poorer weather conditions.
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EGNOS reduces risks associated with landing in bad weather, increases accessibility to airports and reduces delays, diversions and cancellations.  By increasing airspace capacity and lowering both Air Traffic Control and pilot workload, EGNOS improves safety and increases efficiency of operations whilst lowering fuel consumption, CO2 emissions and noise levels.

The service requires no upgrade to an airport’s ground infrastructure or to existing certified EGNOS receivers and offers the same decision height as ILS CAT 1.
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Interview : David Burrows - Exeter International Airport
We started off with the basic L-Nav approach and that minima was 500 feet and LPV using Egnos brings it down to 250 to 300 feet here.

When we get LPV-200 that will come down to 200 feet, so the aircraft can be a lot lower before it has to initiate a missed approach. LPV-200 will mean its near enough identical to our CAT-1 ILS.
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The European GNSS Agency has worked continuously with aircraft manufacturers, airspace users, aviation authorities and airports to help integrate and adopt EGNOS. 
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 Interview : David Burrows - Exeter International Airport
Every aviation GPS receiver we sell today includes Egnos as part of it’s chipset, and in fact I don’t think we have sold a receiver for the last 7 years that did not include Egnos capabilities.
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As of October 2015, 271 EGNOS based procedures in 157 airports had been developed and every month more airports are adopting EGNOS. 
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Interview : Jorge Albalat Estela - Air Nostrum
I think there is a great future for this system because it will permit many airlines to operate in many airports that now don’t have the proper facilities.
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Most navigation systems in aircraft and helicopters can now use EGNOS including the new ATR-600 series and Airbus 350 XWB both of which offer EGNOS enabled avionics.

Furthermore, EGNOS is still improving. EGNOS v3, which will integrate Galileo is under development, and EGNOS will be extended across and possibly beyond Europe.

Thanks to the LPV-200 service today and the future evolution of EGNOS, European aviation will become ever safer and increasingly efficient.
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B-Roll
10:04:11  Eurocopter EC145 - Instrument display, Rega, Bern CH

10:04:23  Eurocopter EC145 - Pilot looking over Bern, Rega, Bern CH

10:04:28  Eurocopter EC145 - flying down Bern airport runway, Rega, Bern CH

10:04:33  Eurocopter EC145 - flighing out of clouds, Rega, Bern CH

10:04:41  Eurocopter EC145 - landing on hospital roof, Rega, Bern CH

10:04:48  Eurocopter EC145 - rotors stopping, Rega, Bern CH

10:04:58  Air traffic control, Exeter Int Aiport, UK

10:05:04  Plane landing, Exeter Int Aiport, UK

10:05:11  Aurigny plane taxi, Exeter Int Aiport, UK

10:05:14  Aurigny final approach to island through clouds, Alderney, UK

10:05:20  Aurigny plane propeller, Alderney, UK

10:05:24  Aurigny plane pilot in flight using Egnos, Alderney, UK

10:05:27  small planes take off/landing, Alderney, UK

10:05:39  small plane nav instrumenst showing augmented GPS

10:05:43  Air Nostrum - plane refit, Madrid, ES

10:05:51  GSA credits

10:06:00 end

Texte français :
EGNOS au service de l’aviation 
LPV-200 atterrit en Europe
Depuis qu’EGNOS a été certifié pour l’aviation civile en 2011,  le Service Européen de Navigation par Recouvrement Géostationnaire ne cesse de se développer. 
EGNOS est un Système d’Augmentation du signal GNSS basé sur les satellites qui améliore le positionnement grâce à 4 satellites géostationnaires et à un réseau de plus de 39 stations de référence dans 24 pays. Depuis peu, EGNOS offre un nouveau service: LPV-200.

Souvent, les pilotes font confiance aux instruments de bord pour la plupart des procédures d’approche. Mais en phase finale d’atterrissage, ils doivent décider  s’ils peuvent atterrir en fonction de ce qu’ils voient. La précision supplémentaire du service EGNOS LPV-200 permet de réduire l’altitude à laquelle le pilote doit prendre cette décision à 200 pieds au-dessus de la piste. 
Interview “Garmin1” 

Une hauteur de décision  plus basse va permettre une plus grande accessibilité aux aéroports en cas de conditions météorologiques défavorables. Si la est la hauteur de décision est plus basse, l’aéroport sera plus accessible.

EGNOS limite les risques liés à l’atterrissage dans de mauvaises conditions météorologiques, augmente l’accessibilité des aéroports, et diminue les retards, les changements d’itinéraire et les annulations de vol. En augmentant la capacité de l’espace aérien et en réduisant la charge de travail du Contrôle du Trafic Aérien  et des pilotes, EGNOS améliore la sécurité et l’efficacité des opérations tout en diminuant la consommation de carburant, les émissions de CO2 et les nuisances sonores.

Le service ne nécessite ni l’actualisation de l’infrastructure de navigation au sol de l’aéroport ni celle des récepteurs EGNOS agréés existants. Il offre la même altitude de décision que l’ILS CAT 1.
Interview « Exeter »
Nous avons démarré avec l’approche de base L-Nav avec minima était de 500 pieds et le LPV qui utilise Egnos avec  minima de à 250 - 300 pieds.

Lorsque nous aurons un LPV-200 ce minima sera réduit à  200 pieds. L’avion pourra donc se trouver à une altitude plus réduit avant de devoir entamer une approche interrompue. LPV-200 aura une  hauteur de décision quasi identique  à notre CAT-1 ILS.

Depuis de nombreuses années, l’Agence du GNSS européen  coopère avec les avionneurs, les utilisateurs de l’espace aérien, les autorités aéronautiques et les aéroports afin de  promouvoir l’intégration et l’adoption d’EGNOS. 
Interview “Garmin2”  

Chaque récepteur GPS d’aviation que nous vendons aujourd’hui intègre le système de navigation Egnos. Je ne pense pas que nous ayons vendu ces 7 dernières années un récepteur qui ne soit pas équipé de capacités Egnos.

En octobre 2015, 271 procédures EGNOS avaient été déployées dans 157 aéroports et de nouvelles procédures sont publiées tous les mois. 
Interview « Air Nostrum »
Je pense que ce système est voué à un bel avenir car il permettra à de nombreuses compagnies aériennes d’assurer des liaisons avec de nombreux aéroports qui ne disposent pas, à l’heure actuelle, des installations de navigation au sol.

La plupart des systèmes de navigation destinés aux avions et aux  hélicoptères permet déjà l’utilisation d’EGNOS, y compris la nouvelle série ATR-600 et l’Airbus 350 XWB, tous deux  équipés d’avionique qui intègrent EGNOS.

Le système EGNOS ne cesse de s’améliorer. EGNOS v3, qui intègrera Galileo, est en cours de développement et la couverture du signal sera étendue partout en Europe et potentiellement au-delà. Grâce au service LPV-200 actuel et à l’évolution future d’EGNOS, l’aviation européenne sera plus sécurisée et plus efficace.
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